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URU alm. del – svar på spørgsmål 151 fra Finn Sørensen (EL) 

stillet den 15. marts 2018 til udviklingsministeren. 
 
 
Spørgsmål 
Ministeren bedes uddybe, hvorfor der ikke er nævnt noget om 
handelsliberalisering i regeringens samlenotat, til trods for, at dette på flere 
områder synes, at være en del af EU-kommissionens forhandlingsoplæg. 
 
 
Svar 
Som det også fremgår af svaret på spm. 149 indgår handelsliberalisering 
ganske rigtigt i forhandlingsoplægget. At det ikke fremstår så eksplicit i 
samlenotatet eller for den sags skyld i forhandlingsoplægget skyldes, at 
handelssamarbejdet med AVS-landene primært foregår inden for 
rammerne af WTO og EPA’erne, der alle er færdigforhandlede. EPA’erne 
er formuleret så de fremstår som selvstændige og uafhængige aftaler, der 
videreføres uanset resultatet af de forestående forhandlinger. 
 
 

Med venlig hilsen 
 
 
 

Ulla Tørnæs 
 
 
 

 
 

Asiatisk Plads 2 

DK-1448 København K 

Telefon +45 33 92 00 00 

Telefax +45 32 54 05 33 

E-mail: um@um.dk 

http://www.um.dk 

Udenrigsudvalget 2017-18
URU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 151
Offentligt


